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PROTOKOŁ Nr XLI/10 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 25 lutego 2010 roku 
 
 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  czternastu radnych Rady Gminy              -  nieobecna: I. Kiernicka, 
                                         spóźnieni:            -  P. Pałubicki – 1100, D. Ostrowski – 1020,  
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -   Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e) Radca Prawny                                           -  Edyta Zubka 
f) Dyrektor Wojewódzkiego Zarządu Dróg    - Włodzimierz Kubiak 
 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/  przyjęcie porządku obrad. 

       2. Zapoznanie się z zamierzeniami i planem działania Zarządu Dróg  
           Wojewódzkich  na drodze 210 w granicach gminy Dębnica Kaszubska. 
      3.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zawarcia porozumienia pomiędzy gminą Kepice, a: Powiatem Słupskim, 
Gminą Główczyce, Gminą Słupsk, Gminą Dębnica Kaszubska, Parafią 
Rzymsko-Katolicką p.w. Matki Bożej Różańcowej w Kępicach, Parafią 
Rzymsko-Katolicką p.w. św. Jana Chrzciciela w Dębnicy Kaszubskiej, 
Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. M. B. Królowej Polski w Budowie, Parafią 
Rzymsko-Katolicką p.w. św. Stanisława Bpa i Męczennika w Stowięcinie, 
Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. Przemienienia Pańskiego we Wrześciu, 
Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w 
Swołowie  

b) zmiany uchwały XXVIII/163/09 z dnia 06 marca 2009r w sprawie 
określenia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica 
Kaszubska na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

c) zmian w budżecie Gminy na 2010 rok. 
 4. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
 5. Odpowiedzi Wójta na zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

      6. Zamknięcie obrad.                         
 
 
Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
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prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
   
 
b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że w związku z 
zakończeniem prac nad rozpatrzeniem skarg Pana Wincentego Kniter wnosi o ujęcie 
w punkcie 3d, 3e, 3f podjęcie uchwał w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność 
Wójta Gminy. 
Skarbnik Gminy prosi by w pkt. 3g ująć podjecie uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki.    
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o przegłosowanie proponowanych 
zmian. 
W wyniku głosowania zmiany zostały przyjęte jednogłośnie /11 za/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem 
obrad po wprowadzeniu zmian. 
W wyniku głosowania porządek po zmianach został przyjęty jednogłośnie /11 za/. 
 
Ad 2 
 
 Wójt  Gminy podziękował Dyrektorowi Zarządu Dróg Wojewódzkich za 
przybycie na sesję Rady Gminy. Poinformował, że droga wojewódzka 210 
przebiegająca przez teren naszej gminy to najważniejsza droga dla naszych 
mieszkańców, gdyż większość z nich z niej korzysta. Droga na jej całym przebiegu 
jest w złym stanie technicznym  (nawierzchnia, pobocza). Uważa, że najgorszy 
odcinek, to od Dębnicy Kaszubskiej do Słupska. Inwestorzy także zwracają uwagę na 
jej zły stan i od jej stanu wiążą przyszłość swoich inwestycji na naszym terenie. Od 
dłuższego okresu na tej drodze nie robi się żadnych prac, które poprawiły by obecną 
sytuację, wykonuje się tylko  prace polegające na uzupełnianiu ubytków. Sama 
Dębnica Kaszubska jest miejscowością zakorkowaną, pojazdów przybywa, brak jest 
przejść dla pieszych. Mieszkańcy są zniecierpliwieni takim stanem. Podziękował, za 
wykonanie prac na skrzyżowaniu w Budowie, ale jest to tylko namiastka potrzeb. 
Zwrócił uwagę na fakt, że Dębnica jest dzielnicą Słupska, który jest dla nas głównym 
ośrodkiem życia społeczno-gospodarczego. Jako gospodarz przystąpiłem do 
opracowania planu przebudowy drogi w granicach miejscowości Dębnica Kaszubska. 
Wg wstępnych ustaleń całość inwestycji zamknęłaby się kwotą ok. 10mln. zł. 
Obecnie naszego samorządu nie stać na te inwestycje. W celu poprawy 
bezpieczeństwa konieczna jest budowa nowego zjazdu na osiedle Północ. Jako 
gospodarze zabiegamy u wszystkich o środki na poprawę infrastruktury drogowej. 
Zauważył, że drogi w okolicy Gdańska są w lepszym stanie niż w naszym rejonie. 
Podziękował za utrzymanie dróg w okresie zimowym.  
W. Kubiak – Dyrektor ZDW podziękował za zaproszenie na obrady sesji. Uważa, że 
jest to dobra okazja by wymienić się poglądami w sprawie dróg. Przedstawił 
zamierzenia Zarządu na najbliższy okres. Poinformował, że złożono programy na 
realizację 27 zadań, otrzymano środki na realizację 9 inwestycji drogowych. Obecnie 
w ramach RPO realizowany jest program na drodze 211 (jej stan był dużo gorszy niż 
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stan drogi 210) od granicy powiatu słupskiego do Malczkowa. Realizacja tego 
zadania ma być zakończona do czerwca br. Natomiast jeżeli chodzi o zamierzenia na 
drodze 210 w 2010 roku to piorytetami są dojazdy do węzłów autostradowych. Tych 
dojazdów będzie realizowanych 4. Natomiast jeżeli chodzi o nawierzchnię to wie, że 
najgorsza sytuacja jest na odcinku Słupsk – Dębnica Kaszubska. ZDW złożył do 
Zarządu Województwa Pomorskiego plan budżetowy, w którym zakładano odnowę 
nawierzchni na 200 km dróg wojewódzkich w tym 6 km odcinek drogi 210 ( na 
odcinku Głobino- skrzyżowanie Podkomorzyce do Dębnicy Kaszubskiej). Obecnie 
wiadomo, że zima była dłuższa i cięższa niż w latach ubiegłych. Zimowe utrzymanie 
dróg pochłonęło znacznie więcej środków niż zakładano, powstało także więcej 
szkód w nawierzchni. Należy wykonać więcej napraw polegających na wypełnieniu 
ubytków. Stan nawierzchni tej drogi nie jest jeszcze najgorszy, zna drogi o wiele 
gorsze. Obecny Marszałek Pan Strug tak samo jak on jest orędownikiem odnów 
nawierzchni. Po rozmowie z Marszałkiem wie, że w roku 2010 nie uda się wykonać 
więcej odnów na 100 km dróg. Będzie orędownikiem, by odcinek, o którym była 
mowa nie wypadł z planów na 2010 rok.  Cieszy się, że został nawiązany kontakt z 
wójtem w sprawie inwestycji na drodze 210. Zdaje sobie sprawę, że temat jest 
trudny. Rada ma w tym zakresie dużo do powiedzenia. Zarząd Województwa na 
inwestycje drogowe zaciągnął wiele kredytów. Przebudowa ciągów pieszo jezdnych 
wewnątrz miejscowości bez współudziału finansowego ZDW i Gmin jest niemożliwa. 
W realizacji tych zadań musi być wspólne działanie i współudział w partycypacji 
kosztów i to najlepiej by ten udział wynosił 50% ze strony Gminy. ZDW  także boryka 
się z brakiem środków na inwestycje. Przebudowa drogi w Dębnicy Kaszubskiej jest 
bardzo skomplikowana, gdyż brak jest gruntów na wszelkie inwestycje. W pierwszej 
kolejności grunty winny być wykupione od właścicieli i przekazane nieodpłatnie do 
ZDW.  Przystępując do opracowania projektu budowlanego należy zastanowić się 
dokładnie, co chcemy wykonać wiedząc, że całość inwestycji to koszt 10mln. zł. 
Należy dogłębnie przeanalizować obecną sytuację by zacząć realizację zadania. 
Musi być gotowość samorządu do współdziałania w tym zakresie. Pierwszym 
krokiem jaki należy wykonać by rozpocząć jakiekolwiek działanie to należy napisać 
list intencyjny do Marszałka Województwa Pomorskiego, w którym  samorząd określi 
zamierzenia oraz nakreśli plan współdziałania i przedstawi koncepcję realizacji. 
Obecnie chodniki są na obcych gruntach i ten temat winien być w pierwszej 
kolejności uregulowany. Już teraz można powiedzieć, że w 2010 roku nie ma szans 
by rozpocząć jakieś prace w samej Dębnicy Kaszubskiej. Dla tej inwestycji należy 
szukać środki w ramach programów RPO przy współfinansowaniu samorządu. By 
rozważać montaż sygnalizacji świetlnej należy wskazać powód. Takie rozwiązania 
przyjmowane są w miejscach bezwzględnie tego wymagających (występuje 
intensywny ruch pieszych – stosuje się sygnalizację przyciskową). Przejścia przy 
szkołach rozpatrywane są w innych kategoriach. W 2009 roku nie realizowano tego 
typu zadań. Wcześniej na te zadania pozyskiwaliśmy środki z Banku Światowego.  
W budżecie na zimowe utrzymanie dróg zaplanowaliśmy na 2010 rok 7,2mln. zł.  
Już dzisiaj wiemy, ze tych środków zabraknie. Środki musimy zabezpieczyć. Czyni 
starania, by nie odbyło się to kosztem środków zaplanowanych na odnowy 
nawierzchni. Na łatanie dziur także zabraknie środków. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz podziękował za deklarację wykonania odnowy 
nawierzchni na odcinku od Głobina do Dębnicy Kaszubskiej i zwrócił się z pytaniem 
w jakim okresie będzie ona wykonana? 
Dyrektor poinformował, że to zadanie będzie realizowane w tym roku. Po rozliczeniu 
zimowego utrzymania dróg rozpoczniemy prace nad ogłaszaniem przetargów na 
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planowane prace remontowe w roku bieżącym. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że planowany projekt zakładał 
wysepki, nie wie czy będzie on realizowany, czy nie. Uważa, że należy zastanowić 
się w jaki sposób można spowolnić ruch w Dębnicy Kaszubskiej. Przez miejscowość 
przejeżdża dużo pojazdów ciężarowych, kierowcy nie dostosowują prędkości i nie 
zwracają uwagi na oznakowanie. Jego zdaniem jedna sygnalizacja świetlna  
w Dębnicy Kaszubskiej nie rozwiąże problemu, takich sygnalizacji powinno być 
minimum cztery. Budowa tylu sygnalizacji to wysoki koszt. Trudno też przewidzieć 
reakcję pieszych przy przejściach. Największe niebezpieczeństwa czyhają na 
pieszych   przy przystankach autobusowych. Nie wie jak tę sytuację rozwiązać, może 
w tych miejscach usytuować pasy oraz ustawić znak „Przejście dla pieszych”. Jego 
zdaniem budowa ronda w Czarnej Dąbrówce była niepotrzebną inwestycją. 
Dyrektor poinformował, że w czarnej Dąbrówce, w miejscu gdzie wybudowano rondo 
było wiele wypadków. Obecnie sytuacja uległa radykalnej poprawie. Przecinały się 
tam dwie drogi z pierwszeństwem przejazdu. Ronda nie są budowane po to by było 
ładniej, muszą spełniać konkretne zadania. Popiera wyznaczenie przejść dla 
pieszych przy przystankach autobusowych. Prosi by w tej sprawie złożyć wnioski  
u Marszałka Województwa Pomorskiego. Prosi by tych przejść nie sytuować zbyt 
często, gdyż duża ich ilość nie będzie zaakceptowana. Nie wolno wpadać z jednej 
skrajności w drugą. Duża ilość przejść nie podnosi poziomu bezpieczeństwa 
pieszych.     
Radna U. Frankowska poinformowała, że taki wniosek już dawno był złożony i nawet 
otrzymała odpowiedź w tej sprawie. Uważa, że sprawę lokalizacji przejść dla 
pieszych należy rozwiązać w pierwszej kolejności, gdyż od początku ul. Zajeczej w 
stronę centrum Dębnicy nie ma żadnego przejścia. Z uwagi na duże natężenie ruchu 
samochodowego lokalizacja przejścia jest tam konieczna.  
Dyrektor prosi by wszystkie uwagi dotyczące organizacji ruchu kierować do Zarządu 
Marszałkowskiego, gdyż oni bezpośrednio zarządzają tymi tematami.  
Radna U. Frankowska zwróciła uwagę na bardzo zły stan poboczy przy tej drodze a 
zwłaszcza od skrzyżowania z ul. Leśną w Dębnicy w stronę Bytowa.  
Dyrektor poinformował, ze ścinki poboczy wykonywane są na bieżąco. 
Wójt uważa, że na wspomnianym odcinku należy się zastanowić, czy wykonać 
remont pobocza, czy wybudować chodnik gdyż jest tam on bardzo potrzebny. 
Dyrektor prosi by ten temat rozważyć, ale prosi by pamiętać o tym, że przy drogach 
wojewódzkich chodnik musi być oddzielony od jezdni, gdyż pobocze nie jest 
przeznaczone do poruszania się pieszych. Chodnik przy drodze wojewódzkiej to 
najgorsze rozwiązanie. Uważa, że w tym rejonie popełniono błędy przed 
przystąpieniem do budowy tego osiedla. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że na tym odcinku (200 – 300 m) 
występuje duże obniżenie pobocza. Uważa, że z uwagi na fakt, że chodnik znajduje 
się po drugiej stronie jezdni to pobocze należy naprawić i nie budować chodnika z tej 
strony. 
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem czy w związku z tym, że droga 210 jest drogą 
wąską i poruszają się po niej ciężkie samochody nie należy umieścić pasów 
środkowych? Prosi także o informację czy w Dębnicy Kaszubskiej nie można ustawić 
barierek zabezpieczających przed wtargnięciem na jezdnię? 
Dyrektor poinformował, że na znakowanie poziome nie ma środków, woli środki 
przeznaczać na łatanie dziur. Odnośnie barierek to poinformował, że zgodnie  
z przepisami barierki winny być montowane 0,5m od jezdni. W Dębnicy Kaszubskiej 
nie ma takiej możliwości gdyż są bardzo wąskie chodniki i brakuje przestrzeni. Taka 
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sama sytuacja nie pozwala na budowę azylów. Jego zdaniem planując poprawę 
sytuacji w zakresie infrastruktury drogowej należy realizować to etapami  
i kompleksowo. 
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniem czy przy wjeździe do Dębnicy nie można 
usytuować spowalniaczy? 
Dyrektor poinformował, że na tej kategorii dróg nie ma takiej możliwości. 
Radny D. Ostrowski podziękował za modernizację skrzyżowania w Budowie ale 
zwraca uwagę na fakt, że chodnik siada i płytki rozchodzą się. Uważa, że 
wykonawca w ramach gwarancji winien ten problem rozwiązać i dokonać naprawy.  
Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę na fakt, że cały odcinek drogi 210 między 
Motarzynem a Budowem wymaga pilnej modernizacji. W jednym miejscu na zakręcie 
przed wjazdem do Budowa  „wyskakuje” się w powietrze. Należy także dokonać na 
tym odcinku wycinki drzew.  
Wójt zwrócił się z pytaniem, czy planowana wymiana nawierzchni na pewno dojdzie 
do Dębnicy Kaszubskiej. 
Dyrektor poinformował, że tak. 
Skarbnik Gminy zauważył, że nasza gmina ma niechlubną statystykę jeżeli chodzi o 
ilość wypadków w tym śmiertelnych. Na drodze wojewódzkiej występuje wiele 
krzywizn, co ma wpływ na dużą ilość wypadków. 
Wójt zwrócił uwagę na fakt, że jest inwestor zainteresowany inwestycją w Krzywaniu 
ale rozpoczęcie działalności uzależnia od dobrego stanu drogi. Mając tę informację, 
prowadząc rozmowy będziemy mogli informować, że ta droga będzie w roku 
bieżącym modernizowana na tym odcinku. W tej kadencji staramy się jak najwięcej 
środków przeznaczać na inwestycje w zakresie poprawy infrastruktury drogowej. 
Wykonanie tego remontu w tej kadencji będzie chlubą dla naszego samorządu. Rada 
przychyla się do inwestycji w tym zakresie, jednak kwota 5mln. Zł na modernizację 
infrastruktury w obrębie samej Dębnicy Kaszubskiej dla naszego samorządu jest 
kwotą bardzo wysoką i raczej nie realną. Dla nas partycypacja w zadaniach 50/50 
jest trudna do  udźwignięcia. Prosi by nasz udział był niższy we wspólnie 
podejmowanych inwestycjach. 
Przewodniczący Rady Gminy M. Adamowicz zauważył, że jako samorząd 
wykupiliśmy od właściciela zatokę autobusową, pomagamy przy zwalczaniu skutków 
zimy (wywozimy śnieg), staramy się w miarę naszych możliwości partycypować w 
utrzymaniu tej drogi. 
Wójt poinformował, że planujemy złożyć projekt na budowę dróg w ramach 
„Schetynówki”. W ramach projektu chcemy budować drogi na osiedlu Północ. 
Będziemy chcieli w ramach tego projektu wybudować zjazd z drogi wojewódzkiej. 
Takie rozwiązanie podyktowane jest tym, że na tym osiedlu jest duży ruch i przyjęcie 
takiego rozwiązania odciąży ruch na ulicy Kościelnej, gdzie znajdują się budynki 
zabytkowe - kościół. 
Dyrektor ZDW uważa, że ten zjazd winien być zaplanowany jako skrzyżowanie z 
drogą wojewódzką. Przystępując do realizacji takich przedsięwzięć należy dążyć by 
kompleksowo rozwiązywać problemy na planowanym obszarze działania. Budowa 
skrzyżowania to inwestycja i przy tym zamierzeniu winna być ujęta w tym projekcie. 
Wiele gmin sądzi, że ZDW przebuduje skrzyżowania. Są to drogie inwestycje. Przy 
planowaniu tej inwestycji należy także pamiętać o odwodnieniu terenu. Ten projekt i 
tak będzie podlegał uzgodnieniu z ich dyrekcją.  
Skarbnik Gminy zwrócił się z pytaniem, czy Dyrektor wie kiedy zostaną ukończone 
prace przy obwodnicy słupskiej? 
Dyrektor ZDW poinformował, że nie potrafi precyzyjnie odpowiedzieć na to pytanie, 
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gdyż jest to droga krajowa, która im nie podlega. Z jego wiedzy wynika, że prac e 
przebiegają zgodnie z planem i cała inwestycja ma być oddana do użytku w miesiącu 
wrześniu. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz podziękował Dyrektorowi za przybycie  
i zamknął dyskusję w tym temacie.                         
 
Ad 3 
 
a/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zawarcia 
porozumienia pomiędzy gminą Kepice, a: Powiatem Słupskim, Gminą Główczyce, 
Gminą Słupsk, Gminą Dębnica Kaszubska, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. Matki 
Bożej Różańcowej w Kępicach, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. św. Jana Chrzciciela 
w Dębnicy Kaszubskiej, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. M. B. Królowej Polski w 
Budowie, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. św. Stanisława Bpa i Męczennika w 
Stowięcinie, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. Przemienienia Pańskiego we Wrześciu, 
Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Swołowie  
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 1 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 13 za, 1 wstrzymujący). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 8  do protokołu. 
 
b/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały XXVIII/163/09 z dnia 06 marca 2009r w sprawie określenia zasad udzielania 
dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 2 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
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b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za,). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
c/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy na 2010 rok 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 3 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radny K. Olech zwrócił się z zapytaniem, czy parafie maja zgromadzony wkład 
własny w planowany remont kościołów? 
Skarbnik poinformował, że podpisane są umowy darowizn z proboszczami. Należy 
domniemywać, że będzie on wykonany w 100%. Zgodnie z wcześniejszymi 
ustaleniami Gmina nie chce partycypować w tych kosztach.  Niektóre Gminy tak jak 
na przykład Kępice cały wkład na realizację zadania zabezpieczyły z własnych 
środków. My od początku zakładaliśmy, że ciężar wkładu własnego w planowane 
zadanie przejmą na siebie parafianie. Darowizny z parafii na realizację programu 
ujęte są w załączniku Nr 1 do uchwały.    
Radni nie wnieśli  innych uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za,). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
d/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta (dot. poniżania skarżącego w miejscu publicznym). 
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Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 4 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt nie był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają pytania 
do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
e/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta (dot. niegospodarności mieniem przejętym z ANR). 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 5 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt nie był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają pytania 
do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
f/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działalność Wójta (dot. otwierania korespondencji przez sekretariat Wójta 
Gminy). 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 6 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt nie był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają pytania 
do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
Przewodniczący Komisji rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji mieli problem z rozczytaniem skarg. 
Przewodniczący Rady M./ Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy pismo, które jest 
nieczytelne może być zwrócone do nadawcy? 
B. Rebas poinformował także, że na posiedzenie komisji gdzie rozpatrywano 
powyższe skargi, które odbyło się 24 lutego był zaproszony P. Kniter. Skarżący nie 
zgłosił się na to posiedzenie. Wyjaśnień udzielali: Wójt Gminy i Radca Prawny.  
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Przepisy dotyczące obiegu korespondencji nie zostały naruszone. Obieg 
dokumentów reguluje Rozporządzenie Rady Ministrów. Natomiast jeżeli chodzi o 
sprzęt, to został on zajęty przez komornika, a Stowarzyszenie „Speranda” miało 
porozumienie z ANR na zagospodarowanie i zabezpieczenie znajdującego się tam 
sprzętu. 
Sekretarz poinformowała, że jeżeli pismo jest nieczytelne to pozostawia się je bez 
rozpatrzenia lub wzywa się do złożenia wyjaśnień. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
 
g/  

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pozyczki. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 7 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt nie był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają pytania 
do podejmowanej uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem o okres, na jaki ta 
pożyczka zostanie zawarta oraz o jej koszt? 
Skarbnik poinformował, że pożyczka zostanie zwrócona bezpośrednio do Banku 
przez Urząd Marszałkowski w terminie 3 miesięcy od złożenia faktur za realizację 
zadania pn. „Utworzenie placów zabaw i rekreacji w sołectwach na terenie gminy 
Dębnica Kaszubska”. Ponadto poinformował, że pożyczka będzie oprocentowana 
1,06% w skali roku. 
Radni nie wnieśli innych  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 14 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
Ad 4 - 5 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  
o składanie wniosków, zapytań i informacji. 
 
Radna J. Karaś zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie na jakim etapie jest sprawa z 
przejęciem terenów za budynkiem poczty, na którym miał powstać parking. Centrum 
Dębnicy jest bardzo „zakorkowane”, trudno znaleźć miejsce do zaparkowania 
samochodu. 
Wójt poinformował, że na bieżąco temat jest monitorowany. Poczta wyraża chęć 
sprzedaży. Cały czas czekamy na ogłoszenie przetargu. Nie mogą nam tego terenu 
przekazać bezpłatnie. Obecnie teren nie jest jeszcze wyceniony. Z uwagi na ciągłe 
zmiany w ich strukturach nie bardzo wiadomo, kto jest władny do podjecia w tej 
sprawie decyzji. Ten teren rozwiązał by w znacznym stopniu sprawę miejsc 
parkingowych w centrum miejscowości. Ponadto Wójt poinformował, że w ten sam 
sposób czuwa nad przejęciem terenów po byłym CPN. W planach jest także 
koncepcja budowy parkingu przy ulicy Kamiennej. 
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Ad 6 
Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1230 dokonał 

zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                              
Protokołowała:   
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                                      

 


